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JEGYZŐKÖNYV

Készült: Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2010. április 29-én 16:00 
órai kezdettel a Polgármesteri Hivatal dísztermében megtartott soros nyílt üléséről.

Jelen vannak: Juhász Sándor polgármester,  Dr. Páczi Antal alpolgármester, Borbás Elvira, 
Dzsupin Imréné, Hornyák Balázs, Kiss Dénes László, Dr. Pácziné Félix Anna,  Szalai Gábor, 
Tóth Attila  képviselő 

Tanácskozási joggal megjelent: Vargáné Vass Éva jegyző

Távollévő képviselők: Vad Mária alpolgármester, Pádár Erika, dr. Práczki Péter,

Juhász  Sándor:  köszönti  a  megjelenteket.  Külön köszönti   Mikó Gábor  urat  energetikai 
szakértőt és a megjelent vendégeket, lakosokat. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes 9 
képviselő jelen van. A jegyzőkönyv hitelesítésére felkéri Dzsupin Imréné és Hornyák Balázs 
képviselőket. A jegyzőkönyv vezetésére felkéri Derján Hajnalkát.
A 15. napirendi pontot kéri, hogy vegyék le a javaslatok közül és majd a következő testületi  
ülésen tárgyalják. 

A képviselő-testület  a napirendet a módosításokkal együtt, valamint a jegyzőkönyvvezető  és 
a hitelesítő személyére tett javaslatot 9 szavazattal elfogadja.

Interpellációk, kérdések

Tájékoztató a lejárt határidejű határozatokról

A képviselő-testület  9  igen szavazattal  a  lejárt  határidejű határozatokról  szóló tájékoztatót 
elfogadja.

Juhász Sándor: megadja a szót Mikó Gábor energetikai szakértőnek.

Mikó Gábor: Elmondja,  hogy időközben volt  az iskolában, megnézte pontosan az épület 
szerkezetét, elmondhatják róla, hogy rendkívül költséghatékonyan lehet üzemeltetni, mert a 
falszerkezete  a  betonéval  vetekszik,  olyan  hőállhatási  tényezőjű,  átnézetve  a  pályázati 
konstrukciókat, ott rá fog szorulni a felújításra és az iskolát is megnézte, ott kiderült, hogy a 
padlószerkezethez  is  hozzá  lehet  nyúlni,  mert  egy  úgynevezett  álpadlós  alapos 
padlószerkezete  van,  amit  pillanatok  alatt  fel  lehet  szedni  és  ott  is  lehet  folytatni  azt  a 
hőburkot,  amit  betervezett  erre  az  épületre.  Úgy  nézne  ki  a  felújítás,  hogy  ez  egy 
hagyományos  szerkezetű  épület,  ami  meg  van  az  iskolában,  ezek  elvileg  T30-as  vagy 
kisméretű  több  nagytéglából  készült  épület  lehet  a  korát  tekintve,  fönt  egy  úgynevezett 
salakfeltöltési kádakban lévő betonfödém van, amin egy 15 cm vastag salak réteg hőszigetelés 
van. Az köztudott, hogy egy épület szerkezetében a hő több irányba távozik, de a jelentős 
hőátadó felületek az a padlásfödém, az ablakfelület és csak részben a külső fal és részben a 
padlószerkezet.  Tehát  így  áll  össze,  amikor  az  épület  elveszti  a  belerakott  hőenergiát.  A 
tervezet alapján az előzetes, felületes számításokkal azt számoltkk ki, hogy ha elmennek abba 
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az  irányba,  hogy fognak  egy olyan  iskolát  létrehozni,  aminek  a  fűtési  költségét  le  lehet 
minimalizálni  és  felhasználják  a  benne  lévő  diákok  által  leadott  hőt,  amit  egyébként 
gyerekenként elvileg 100 Wattal lehet számolni, az azt jelentheti, hogy ha olyan minőségű az 
ablakszerkezet és körbe megvalósítható a hőszigetelési burok, amit nagyjából olyan 30 cm-re 
terveztek, körbe az egész szerkezeten, ezt úgy gondolják, hogy a tetőszerkezetet  nem kell 
hozzá megbontani, mert a szélhez kalapált.. .. átfűzhetők a szigetelések korrektül, és akkor 
most  a  helyszíni  szemlét  is  megtartották,  így  a  padlószerkezetbe  is  be  lehet  tenni  azt  a 
megfelelő  vastagságú úgymond szigetelő anyagot,  ami  alapján a  padló  se kezdi  el  vissza 
gyűjteni alulról a tantermeket... Itt tisztázták azt, hogy nem igazán 50 millió Ft az a maximált 
összeg, ami rendelkezésre áll, itt előzetesen konzultáltak a polgármesterrel, mert hozzá került 
a padló rendszernek a cseréje és a kompenzációs kazán cseréje. Ez mindenféleképpen fog 
kelleni, tehát ha marad a régi rész vagy lesz pénz az új részre, akkor ki kell cserélni azt a 
kazánrendszert. Itt módosítja a pályázatnak a full belekerülési összegét, az a településnek a 
hitelfelvevő  képessége  erre  a  projektre,  mert  hogy  önrésszel  be  kell  menni,  mivel  egy 
komplex pályázatot adnak be, azt jelenti, lesz egyszer egy hőszigetelési része és lesz egyszer 
egy fűtés korszerűsítés, innentől kezdve komlex-szé válik a projekt, és jelenleg 80%-os állami 
támogatást lehet hozzá kérni, ami azt jelenti, hogy az önkormányzat saját része a project 20%-
a lesz. Ez az egyetlen egy kritikus értékhatár van, ami meghatározza azt, hogy meddig lehet 
elnyúlni a felújításban. Itt kiemelt szerepet fog kapni a nyílászárók cseréje, erre már történt 
egy előzetes ajánlatkérés minőségi nyílászárókra.  Összesen 2.000.000. Ft különbség van a 
hőszigetelő minőségi ablakok és az olcsó ablakok között, ez viszont az elkövetkező 5 évben a 
hőenergia megtakarításban visszatérül. Ezt preferálnák, az ebbe az irányba való elmozdulást. 
A  hő  visszanyerős  rendszer  az  úgy  működik,  hogy  minden  egyes  tanteremben  lenne 
úgynevezett  szellőztetési  befúvás,  ez  a  bent  lévő  személyek  által  felvett  oxigén  cseréjét 
biztosítja, és a folyosón lenne a kivezetése. Ez biztosítaná az épület légmozgását. Ez éves 
szinten majdnem eléri a 90%-ot, ami azt jelenti, hogy ennek van egy olyan mérő száma, ami 
azt mutatja, hogy ha az épületben szabvány szerint van 20oC és kint -10, akkor a vissza befújt 
levegő  az  19  fokos.  Vannak  továbbá  különböző  olyan  trükkök,  amelyekkel  vissza  lehet 
juttatni a 20 fokos levegőt a terembe, amikor talaj hővel visszafűti ezt a beszívott levegőt, de 
ennek van egy költsége, ezt majd meg kell vizsgálni, hogy a teljes telekhez képest mekkora 
részarányt lehet. Itt van kötelezően előírva szabvány, hogy kötelezően mekkora az a légcsere a 
bent lévő fők arányában és ez meghatároz egy adott légm3-t, amit majd talajon keresztül elő 
kell melegíteni. A padlásfödémnél maradna az a salakos födém, az már beton keménnyé össze 
van állva, eltávolítani nem érdemes, arra kapna egy lazább kőzetgyapot réteget és arra lehetne 
ráfektetni  teljesen  az  új  szigetelő  réteget,  amit  viszonylag  síkba  el  lehet  rendezni.  Ezek 
kiterjednének  a  szarudeszkákig  és  a  cserép  alá  is  lezárólag  be  lennének  metszve,  amik 
befordulnának  a  széldeszkának.  Ez  lenne  a  munkának  a  nagy  része.  Az  ablakcseréket  a 
szigetelés előtt kell megtenni, mert itt az ablakok nem a falba kerülnének beépítésre, hanem a 
fal síkjába vagy a fal síkján kívülre kerülnének, ez megint egy költségvizsgálatnak a része, 
ugye ezzel elkerülhető ott is egy jelentősebb hő veszteség, mert a munkavégzés is egyszerűbb 
a szigeteléshez fordulni, mert a falsíkhoz el lehet vele menni. Ez testületi döntést is igényel, 
mert ez az épület ablak elhelyezési struktúráját megváltoztatja, mert lesz egy 30 cm szigetelés, 
lesz egy ablak, és bent lesz az iskolában egy falvastagság, amit úgy számolt 35 cm-es párkány 
lenne bent és kint is. A padlózatnál végleg ki lenne takarítva a salak, úgy nézne ki, hogy van 
egy parketta,  alatta  egy deszkázat  alatta  egy 15-ös  ...  ez  két  szaru  között  van és  utána  a 
salakfeltöltés  van.  Így  néz  ki  az  iskolának  a  tantermi  padlózata.  Ez  kimenne  belőle  és 
megkapná  azt  a  30  cm-es  szigetelést,  amivel  biztosítható  az,  hogy a  hőmennyiség  az  ne 
távozzon az épületből. Erre ráhúznának egy szigetelésvédő betonréteget és visszakapna vagy 
parkettát vagy más fedőréteget. Tehát el lehet menni egy olyan irányba, hogy tervbe van véve 
egy  új  iskolarész  építése,  amivel  tovább  lehet  fokozni  azt  a  fajta  energiatakarékosságot, 
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viszont jelen pillanatban még hagyományos fűtés van, tágítani kellene a pályázatot ahhoz, 
hogy hozzányúljanak a fűtésrendszerhez egy kompenzációs kazán cseréhez, ami a jelenlegi 
gázfogyasztásnak a 20%-át jelenti ennek a modern kazánnak a berakása. Viszont ha ehhez a 
téglarészes  épülethez  hozzányúlnak,  elgondolkodtató  rész,  hogy  ha  a  padlószerkezethez 
hozzányúlnak, akkor ott eleve alacsony hőmérsékletű padlófűtés legyen betéve, a radiátorok 
pedig kimennének a helységből. Tehát eltűnnének a radiátorok és padlófűtés lenne a téglás 
épületben. Ezek eldöntendő kérdések. Ha megszavazzák ennek a pályázatnak, hogy el lehet 
rajta  indulni,  akkor  hajlandóak  ebbe  úgymond  fektetni  összeget,  meg  bizalmat,  akkor 
költségvizsgálat  tárgyát  képezik továbbiakban ezek a kérdések. Ennek a környezetvédelmi 
projektnek a lényege, hogy 5 éves viszonylatban mennyi megtakarítást eredményez. Ez nem 
zsákba macska, ezek megtérülnek. El kell mondani, hogy ha elindulnak a pályázaton, akkor 
ha beadják, akkor ott pontrendszerben mérik a pályázatokat. 100 pontból 50-et el kell érni, 
hogy megfeleljen a pályázat a követelményeknek. Ezeket a kritériumokat jó előre tudni és úgy 
elkészíteni  a pályázatot.  Sokan előzetes normakontroll  nélkül  adják be a pályázatot,  aztán 
csodálkoznak, hogy nem nyer a pályázatuk. Ebben a felújításba beletartozik a tornaterem is.

Juhász  Sándor: annyival  egészítené  ki  Mikó urat,  hogy itt  fűtési  rekonstrukció  történik, 
akkor itt a fűtés szabályozás is megtörténik, meg lehet oldani, hogy a hőenergia hova menjen, 
és itt a téglaépület, ami fel lesz újítva, ott jóval kevesebb hőre lesz szükség, mint például a fa 
épületnél. Még azzal is kiegészítené, hogy a Mikó úr vállalná a pályázat megírását, amit a 
pénzügyi bizottságon is ismertettek, ami 80.000. Ft + ÁFA és utána pedig sikerdíjat, 5%-ot 
kérnének.

Mikó Gábor: ezt úgy szokták számolni, hogy a mérnöki díjazás bekerül a projektbe, mert ezt 
így lehet pályázatilag elszámolni, mert  van egy úgynevezett megvalósítási tanulmány, ami 
tartalmazza az ő  munkáját, és a pályázatíró munkát. Pályázat olyan fő részekből áll, hogy van 
egyszer a normakontroll rész, hogy megfeleljen a pályázat a kiírásnak és erős státuszú legyen. 
Utána van egy ún. energetikai számítási tervezési része, amit ő végez és egy teljes pályázati 
összefoglalási  része,  amiben megírják  a  megvalósítási  tanulmány részt  meg a  pályázatíró 
részt. Ez teszi ki a mérnöki díjazás. A mérnöki díjazást úgy kell tekinteni, hogy a 80%-os az 
állami támogatottsága a projektnek, akkor 80%-át állja a mi díjazásunknak az állam és 20%-át 
kell önöknek. Így áll össze a pályázati támogatás. És ami kijön, annak a tetejére kerül a mi 
díjazásuk.

Szalai  Gábor: kérdése,  hogyha  összeáll  ez  a  dolog,  akkor  mi  lenne  a  végösszeg,  amire 
szükség lenne, mennyi időbe kerülne ennek a megvalósítása, mert másik iskola nincsen.

Mikó Gábor: azt ígérte meg a polgármester úrnak, hogy ha úgy döntenek, hogy elindítják a 
pályázatot,  akkor  kidolgozzák  a  Forintosított  összeget.  Ha  megnyerik,  2  év  áll  a 
rendelkezésre,  hogy  elköltsék  a  pénzt.  Ez  úgy  néz  ki,  hogy  a  MÁK-ban  elkülönítenek 
Monorierdő Polgármesteri Hivatalnak egy bankszámlaszámot, arra ráteszik az összeget amit 
megnyertek és ahhoz nem fér hozzá senki. Két évig rendelkezésre áll, amíg Monorierdő el is 
állhat  a  pályázattól,  ami  azt  jelenti,  hogy ez  a  padlózatcsere  az,  amit  el  lehet  végezni  a 
felújításból és a nyári  szünetben el  lehet végezni.  A nyílászáró cserét  délutáni műszakban 
vidáman lehet cserélni, az nem okoz problémát. Tehát a nyílászáró csere az oktatás rendjét 
nem zavarja. A födémnél a légtechnikának a kialakítása okozhat fennakadást, amikor át kell 
varrni a födémet, de azok szintén végezhetőek délután tanítás után. A kompenzációs kazán 
kicserélését pedig őszig el lehet végezni. 
A pályázat megnyerése nem lesz olyan gyors, mint amire gondolnak..
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Juhász Sándor: kiegészítené, hogy amikor a felújításról beszéltek, már volt róla szó, hogy 
akkor a téglaépületben 1 hónap időtartamig délelőtt és délután lenne tanítás. Ezt meg lehetne 
oldani.
Ebben  a  pillanatban  ez  úgy  néz  ki,  hogy  a  pályázati  lemenedzselésnek  a  megvalósítási 
munkának  a  mérnöki  munkának  a  beruházás  közbeni  szakértői  felügyeletnek  van  egy 
maximált összege, ami 5.000.000. Ft. Ennek a 70%-át a támogatásból fizetik, a 30% terheli az 
önkormányzatot.

Juhász Sándor: Erre majd visszatérnek és döntést hoznak.

Mikó Gábor: korábban elhangzott, hogy épül egy faluközpont, ahol ott az iskola. Közelítsék 
meg azt  az irányt,  ami nagyon fontos képet  adna a falunak,  hogy lesz egy polgármesteri 
hivatal,  akkor  lesz egy iskola  is,  aminek az energiafogyasztása minimális.  A falu  energia 
felhasználását  jelentősen  lehetne  csökkenteni.  Megmaradna  az  üzemeltetési  költség.  Tehát 
pályázati pénzből ez visszafinanszírozható. Kiszámítható, hogy mekkora fűtésigényük van az 
épületeknek,  akkor  vissza  lehet  forgatni,  hogy  mekkora  termál  hőigényük  van.  A 
bányakapitányság azt mondja, hogyha kitermelnek, akkor ugyanabba a rétegbe vissza is kell 
termelni, ami gyakorlatilag úgy néz ki, hogy megkérdezik melyik vízadó rétegről van szó, 
nagyjából a 600 méter körüli mélységről van szó, itt jön fel az a rész, hogy elméletileg nem 
kell  akkora  kutat  fúrni,  mint  ami  ott  van  költségeiben,  mert  nem  termelik  vissza  a  60 
liter/másodperc,  nem  kell  ennyi,  amire  szükség  van,  el  lehet  érni  egy  vékonyabb 
csőrendszerrel is. Ez nem okoz gondot ilyen szempontból. A termálvízért is fizetni kell m3-
enként,  attól  függ milyen minőségű,  ez körülbelül 30 Ft.  Ez mindig olcsóbb, mint gázzal 
fűteni. Ezért javasolja a téglás résznél, a padlófűtést. 

Juhász  Sándor: Ez  az  amit  már  korábban  is  feszegetettek,  de  sajnos  még  nem  lett 
megvalósítva.
A kút fúrása 8.000.000. Ft-ba került annak idején.

Mikó Gábor:  azt szokták csinálni, hogy a kutat megfúrják és amikor hasznosításra kerül, 
akkor kérik megfinanszírozni a kútfúrás költségeit.  De akkor gyakorlatilag csak a vízkivét 
díját kell fizetni majd -6-700 métert fúrnak le és van előírás arra, hogy azt a 4-5-8 méteres  
csődarabot hány méter fúrás után kell kidobni, mert veszít az anyagából. Ismerve a magyar 
viszonyokat,  addig  fúrnak,  míg  el  nem törik.  Ennek  a  vége  az,  hogy vagy  eltörik  vagy 
elgörbül. ...

Dr. Páczi Antal: kérdése, hogy ugye tervezik az iskola bővítését és hogy át lett-e nézve, hogy 
a bővítés kapcsolódik ehhez, vagy esetleg ez teljesen különálló?

Juhász Sándor: Nem kapcsolódik. Bővítés annyi van, hogy egy tanári szoba felkerül majd az 
emeletre.  A többi  viszont  úgy  van,  hogy  a  faépület  lebontásról  beszéltünk,  ahhoz  nem 
kapcsolódik, ez csak külön a téglaépületre vonatkozik.

Dr. Páczi Antal: Ha a későbbiekben mégis bővítésre kerül, akkor lehet folytatni itt az építést.

Mikó Gábor: Úgy gondolták, hogy a faépület innen eltűnik és speciális szerkezetű anyagból 
készülne ez az új suli, megtartanánk azt az irányt, hogy olyan minőségű ablakok kerülnének 
be, mint a téglaépületbe, tehát vinnék tovább azt a gondolatot, ugyanúgy a légtechnikát tudja 
hasznosítani  az  a  rész  is,  aminek  az  lenne  a  különlegessége,  hogy itt  a  ferde  részben  is 
lennének ablakok, a fény az fentről is jönne a diákokra. Biztosítva lenne teljesen reggeltől 
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délig a fény a tantermekben, ma már van olyan fejlettségi szintű a világítás technika, hogy 
nem egy egyszerű neon rendszer kerülne be, hanem az ún. Luxelmált? Ami méri a fénynek a 
hőtartalmát a teremben, és annak megfelelően állítva lenne a világítás, ami már elérhető áron 
van.

Dr. Páczi Antal: kérdése, hogy működik-e már valahol ilyen?

Mikó Gábor: Németországban igen, nem is egy. Magyarországon itt fog először. Építenek 
ilyen  családi  házat,  ki  lehet  jönni  megnézni,  a  420 m2-es  családi  háznak  6  Kwatt  lesz  a 
hőigénye. Ez a jövő.
Szentendrén  van  az  a  családi  ház,  meg  lent  Szegeden  is  épül  egy  ilyen,  amit  bármikor 
nyugodtan meg lehet nézni. Lehet beszélni a tulajdonosokkal.

Dr. Páczi Antal:  kérdése, hogy a padlástérben lenne befúvó, ha bővítésre kerül az iskola, 
akkor az iskolát ez nem zavarja?

Mikó  Gábor: Nem.  Légtechnikailag  vannak  elválasztó  folyosók,  tulajdonképpen  2 
légtechnikai rendszer uralná a két épületet.
Ha netán bedöglene a szivattyú és kint olyan hideg lenne, hogy, akkor innen meg lenne oldva. 
Miért éppen gáz kazán? Mert a Duna-Tisza köze régió, Budapesttel az élen, Uniós átlag felett 
van  jövedelem  meg  egyéb  átlagokat  nézve,  ezért  kizárták  teljesen  a  megújuló  energia 
felhasználásból. Egyébként gyönyörűen lehetne kihasználni.

Tóth Attila: Ha hozzányúlnak a padlófűtéshez, akkor kompletten meg kell csinálni.

Mikó Gábor: Így van, akkor a téglaépületet kompletten meg kell csinálni.

Tóth Attila: De akkor a másikat is, akkor két kazán kell.

Juhász Sándor: Nem, két fő részre van osztva, az egyik radiátoros, a másik padlófűtés. Sőt itt 
olyan szabályozás is van, hogy északi, déli oldal, amiket külön is lehet.

Tóth Attila: A kompenzációs kazán az fogja tudni azt a hőmennyiséget produkálni, ami egy 
normál radiátoros fűtéshez kell?

Mikó Gábor: Ma már ott tartanak, hogy egy kompenzációs kazán kisebb mint a szekrény és 
legalább 100 kwattos.

Juhász Sándor: És 100%-os hatásfokkal dogozik, nem pedig 80%-kal, mint általában. Ez 
ami ott van, az kb. 60%-os hatásfokkal dolgozik, a többi kimegy a kéményen.

Mikó Gábor: Még ami  van,  az  az,  hogy az  éjszakai  kötelező  világítás,  ami  egy zsinór-
áramfelhasználás, nincs benne hullám, be van kapcsolva és egyenletes a terhelése. Most több 
olyan szolgáltatóval próbálnak egyezkedni, hogy ezek olyan tarifák legyenek, hogy a normál 
tarifát fizetik érte, a közvilágításért. Ami jelen pillanatban a piacon az éjszakai eladhatatlan ... 
áram ára nagyon alacsony 12 Ft körül van. Az index szerint ma a piacon az eladható villamos 
energia ára az 16 Ft körül mozog. Van a lakossági kör 47,68 Ft-ért veszik a villamos energiát.  
Mondjuk,  ha  az  Önkormányzat,  a  falu  háza  és  az  iskola  kapnának  egy középfeszültségű 
kivitelezést, akkor a villamos energiát 16 Ft-ért vehetnének, nem 48-ért.
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Juhász Sándor: Tehát magyarul ez úgy néz ki, hogy akinek pénze van és be tud fektetni, az 
tud ...

Mikó Gábor: Igen, de itt lehetőséget ad a pályázat, 2013 után soha többet ilyen lehetőség 
nem lesz az életben. Budapesten is most van ez a konstrukció, amire pályáznának, több cég 
pályázik erre a 70%-ra van maximálva, viszont a jövő utáni évben már maximum 10 % lesz, 
amire támogatást kap. Tehát ezt ki kell használni ezt a pár évet, két évet arra, hogy ezekkel a 
lehetőségekkel  lehessen pályázni.  2013-ig van pár év,  utána megszűnnek ezek a pályázati 
lehetőségek. Most 70%-ot vissza ad az Európai Unió, utána semmit, beállnak a sorba.

Juhász  Sándor: Ha  nincs  több  kérdés,  akkor  megköszöni  a  tájékoztatást,  és  később 
visszatérnek  rá, a testület fog erről dönteni. 

Mikó Gábor: Köszi, hogy meghallgatták.

1.Tsp.) Előterjesztés az Önkormányzat 2009. évi költségvetési zárszámadására

Juhász Sándor: a zárszámadás tartalmazza, hogy mennyi volt a bevétel és mennyi volt a 
kiadás. Tehát a bevétel az 782 millió 453 ezer Ft a kiadás  pedig 780 millió 557 ezer Ft volt. 
Tehát így forrás többlet keletkezett, ami  1 millió 896 ezer Ft. Tehát többlet van.

Dr.  Pácziné  Félix  Anna:  Bár  lenne  vagy 10-20 millió  és  akkor  az  orvosi  rendelőt  vagy 
valamit felújíthatnák.

Juhász Sándor: A 2009. év az ilyen, a 2010. év és a 2011. év az valószínűleg nem így fog 
zárulni, hiszen tudják, hogy milyen fejlesztésekben gondolkodnak, amikre hitelt kell felvenni, 
aminek 20 éves futamideje lesz. A pénzügyi bizottság ezt tárgyalta, elfogadta a tervezetet.

Vargáné  Vass  Éva: Szeretné  tájékoztatni  a  képviselő  testületet,  hogy a  könyvvizsgáló  a 
munkát  elvégezte,  a  könyvvizsgálói  jelentés  rendelkezésre  áll,  a  könyvvizsgálói  jelentés 
korlátozó záradékot tartalmaz. Ez a korlátozás a Monorral kapcsolatos vagyonátadás vitatott 
tételeinek rendezése miatt áll még fenn, hiszen a vagyonmegosztás nem zárult le nem zárt, 
vitatott  tételei  módosíthatják  az  önkormányzat  vagyonát.  A  könyvvizsgálói  jelentés  azt 
állapítja  meg,  hogy  Monor  Város  Önkormányzatával  a  végleges  vagyonátadás,  a  záró 
jegyzőkönyv nem készült el, ezért az Önkormányzat vagyonában lehet változás. A korlátozás 
tehát erre vonatkozik. Egyéb kifogást a könyvvizsgáló nem talált.

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotja:

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK

92010. (IV.30.) Kt. rendelete
az önkormányzat 2009. évi költségvetési zárszámadásáról

 Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete az államháztartásról szóló, többször 
módosított 1992. évi XXXVIII. törvény 82. §-ában meghatározott jogkörében eljárva a 2009. 
évi költségvetési zárszámadásáról a következő rendeletet alkotja:
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1. §

(1)  Az  önkormányzat  Képviselő-testülete  az  önkormányzat  2009.  évi  költségvetés 
végrehajtásáról szóló zárszámadást az 1.-11.számú mellékletekben foglaltaknak megfelelően:

782.453 E Ft bevétellel
780.557 E Ft kiadással

     1.896 E Ft   forrástöbblettel
jóváhagyja.

(2)A Képviselő-testület az önkormányzat  kiadásait jogcímenként, bevételeit forrásonként az 
1. számú mellékletben foglaltaknak megfelelően fogadja el. 

(3)A  Képviselő-testület  az  önkormányzat  önállóan  működő  és  gazdálkodó,  továbbá  az 
önállóan  működő  költségvetési  szervek  bevételi  és  kiadási  előirányzatainak  teljesítését  a 
2/1/a-2/3/c. számú mellékletekben foglaltaknak megfelelően hagyja jóvá.

2. §

A Képviselő-testület  az önkormányzat  beruházási  és felújítási   kiadásait  a  4. és 5.  számú 
melléklet szerint hagyja jóvá. 

3. §

(1) A Képviselő-testület a működési bevételek és kiadások, valamint a tőkejellegű bevételek 
és kiadások mérlegét az 3/a. és 3/b. számú melléklet szerint fogadja el.

(2)  A  Képviselő-testület  többéves  kihatással  járó  döntésekből  származó  kötelezettségek 
célonkénti és címenkénti alakulását a 7. számú melléklet szerint hagyja jóvá.

(3) A Képviselő-testület  az   önkormányzat  által  adott  közvetett  támogatások 
összegét a 8. számú melléklet szerint hagyja jóvá.

4. §

A Polgármesteri  Hivatal  kiadási  előirányzatának  teljesítését  a  6.  számú  melléklet szerint 
fogadja el.

5. §

Az önkormányzat  a  2009.  december  31-i  állapot  szerinti  vagyonát  –  11/a.,  11/b.  számú 
melléklet -  a mérlegben szereplő adatok alapján 3 231 981 E Ft-ban állapítja meg.

6. §

9



(1)A Képviselő-testület  az  önkormányzat  2008.  évi  egyszerűsített  mérlegét,  egyszerűsített 
pénzforgalmi jelentését, egyszerűsített pénzmaradvány-kimutatását, valamint az egyszerűsített 
eredmény-kimutatást a 9/a., 9/b., 9/c., 9/d. számú mellékletekben foglaltak szerint hagyja jóvá.

(2)A képviselő-testület a pénzmaradvány felhasználását a 10. számú mellékletnek megfelelően 
engedélyezi.

(3)A képviselő-testület  utasítja  az  önkormányzat  jegyzőjét,  hogy a  pénzmaradványt  érintő 
fizetési kötelezettségek teljesítését biztosítsa, illetve kísérje figyelemmel.

Záró rendelkezések
7. §

Ez a rendelet a kihirdetés napján lép hatályba. Kihirdetéséről a helyben szokásos módon a 
jegyző gondoskodik.

2.Tsp.) Előterjesztés Duna-Tisza Közi Nagytérség Regionális Települési Szilárd Hulladék 
Gazdálkodási Rendszer előrehaladási jelentésére

Juhász Sándor: minden egyes alkalommal a Ceglédi Önkormányzat tájékoztatás ad arról, 
hogy  milyen  előrehaladás  történt,  hogyan  áll  most  jelen  pillanatban  a  hulladékgyűjtő 
készültségi foka. Folyamatos üzemeltetés még nincs, de a próbaüzem elkezdődött. Van egy 
önrész, ebben 108.018. Ft, amit meg kell fizetni az önkormányzatnak. 

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat

Képviselő-testületének

129/2010. (IV.29.) Kt.

határozata

a Duna-Tisza Közi Nagytérség Regionális Települési Szilárd Hulladék Gazdálkodási 
Rendszer előrehaladásról tett jelentéséről szóló tájékoztatás, valamint az önerő kifizeté-

sének tudomásul vételéről

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  Cegléd  Város  Önkormányzatának, 
mint gesztornak a Duna-Tisza Közi Nagytérség Regionális Települési Szilárd Hulladék Gaz-
dálkodási Rendszer előrehaladásról tett jelentéséről szóló tájékoztatást, valamint az önerő kifi-
zetését tudomásul veszi.

Határidő: azonnal

Felelős: Vargáné Vass Éva jegyző
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3.Tsp.) Előterjesztés 2009. évi belső ellenőrzési jelentésre

Vargáné  Vass  Éva: az  írásos  előterjesztéshez  nincs  kiegészítése,  a  vezetői  összefoglaló 
tartalmazza  a  2009.  évi  belső  ellenőrzési  jelentések  lényeges  megállapításait,  az  arra  tett 
intézkedéseket,   a  belső  ellenőrzési  vezetővel  ennek  a  jogszabályi  kötelezettségük  tettek 
eleget.
Kéri  a  tisztelt  Képviselő  testületet,  hogy  a  határozat  tervezet  szerint  szíveskedjenek  az 
ellenőrzési jelentést elfogadni.

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
130/2010. (IV.29.) Kt.

határozata
a 2009. évről szóló belső ellenőrzési jelentés elfogadásáról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete Kistérségi Ellenőrzési Központ 2009. 
évről szóló belső ellenőrzési jelentését elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős:  jegyző

4.Tsp.) Előterjesztés Fekete István Általános Iskola intézkedési tervének elfogadására

Vargáné Vass Éva: kiegészítése nincs, azt kéri a képviselő-testülettől, hogy az ellenőrzési 
jelentésben foglaltaknak megfelelően elkészített intézkedési tervet a benyújtott melléklet 
szerint  határozattervezetben foglaltak alapján szíveskedjenek jóváhagyni.

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
131/2010. (IV.29.) Kt.

határozata

a Fekete István Általános Iskola intézkedési tervének elfogadásáról

A Képviselő-testület  -  az  Oktatási,  Kulturális  és  Sport  Bizottság  javaslata  alapján  –  a 
„Túlórák, helyettesítések elszámolása” tárgyban végzett belső ellenőrzés megállapításaira a 
Fekete István Általános Iskola által készített intézkedési tervet elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző

5.Tsp.) Előterjesztés a Csicsergő Óvoda alapító okiratának módosítására

Vargáné Vass Éva: Az alapító okirat módosítása azért vált szükségessé, mert az alapító okirat 
azt  tartalmazza  jelenleg,  hogy 150  fő  férőhely  +20% OH  engedéllyel  felvehető  létszám. 
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Amennyiben a képviselő testület  a felvehető maximális  létszámot állapítja meg az alapító 
okiratban, akkor az Oktatási Hivatal engedélyének megkérésére nincs szükség. 

Juhász Sándor: arról van szó, hogy a 178 főben állapítsák meg a gyermeklétszámot szintén a 
határozattervezet szerint.

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:
 

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
132/2010. (IV.29.) Kt.

határozata

a Csicsergő Óvoda alapító okiratának módosításáról

A Képviselő-testület  -  az  Oktatási,  Kulturális  és  Sport  Bizottság  javaslata  alapján  -   a 
Csicsergő Óvoda módosított alapító okiratában a „Felvehető maximális gyermeklétszám: 150 
fő + 20% (OH engedéllyel)  összesen:  178 fő” szövegrész helyett  a „Felvehető maximális 
gyermeklétszám: 178 fő” szövegrészt kéri szerepeltetni.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző

6.Tsp.) Előterjesztés közoktatási szakértői ajánlatokra

Vargáné Vass Éva: Képviselő testület korábban is kapott több alkalommal tájékoztatást a 
TÁMOP pályázat  végrehajtásáról.  Most  abba  a  szakaszba  értek,  hogy az  általános  iskola 
pedagógiai  programját  módosítani  szükséges  majd  a  pályázattal  összefüggésben.  Erre  a 
képviselő-testület  május 31-ei határidőt  állapított  meg.  Az volt  a feladat,  hogy 3 ajánlatot 
kérjenek be a pedagógiai program véleményezésére, az ajánlatot az előterjesztéshez csatolták. 
Az egyik ajánlat bruttó 100.000. Ft, a másik ajánlat bruttó 120.000. Ft, a harmadik bruttó 
140.000. Ft. 

Hornyák Balázs: A többi megadta az elérhetőségét, ez a pályázat nem. 

Kiss Dénes László: A hármat áttekintve szűken fogalmazva a felsorolás szerint többnek tűnik, 
mint a másik kettő.

Vargáné Vass Éva: Valószínűleg azért bővebb az első ajánlat, mert ez a közoktatási szakértő 
most is  részt  vett  ilyen TÁMOP programban,  vélhetően neki  nagyobb rálátása van erre a 
dologra, mint a másik kettőnek.

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
133/2010. (IV.29.) Kt.

határozata
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TÁMOP 3.1.4. pályázathoz kapcsolódó közoktatási szakértő felkéréséről

A Képviselő-testület  felkéri  Hosszú Tibor  (1051 Budapest,  Dorottya  u.  8.)  közoktatási 
szakértőt, hogy a Fekete István Általános Iskola igazgatója által a TÁMOP 3.1.4. pályázati 
tartalomnak  megfelelően  elkészített,  módosított  pedagógiai  programot  írásban 
véleményezze bruttó 100.000,-Ft-ért 2010. május 31-ig.

Határidő:  2010. május 31.
Felelős: polgármester, jegyző

7.Tsp.) Előterjesztés a  gyermeknapra szervezett környezetvédelmi programra

Dr.  Pácziné  Félix  Anna: Gyermeknapra  rendeznék  a  környezetvédelemmel  kapcsolatos 
rendezvényt. A programban tavaly is volt környezetvédelemmel kapcsolatos munka, amit a 
pedagógusok készítettek elő. 

Juhász Sándor: Tehát ez egy átcsoportosítás. 

Borbás Elvira: a pedagógusok leadták ezt a bizonyos programot az önkormányzatnak, amik 
megrendezésre fognak kerülni.

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
134/2010.(IV.29. ) Kt.

 határozata 

A gyermeknapra szervezett környezetvédelmi program fedezetéről
  
   

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képvelő-testülete  a  helyi  szintű  környezetvédelmi 
szabályokról  szóló 9/2008.  (VIII.1.)  Kt.  rendelet  9.  §  (7)  bekezdés  h)  pontja  alapján  a 
környezetvédelmi  alapból  100.000.-  Ft-ot  elkülönít  a  gyermeknapra  szervezett 
környezetvédelmi program fedezetére.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

8.Tsp.) Előterjesztés  Polgár Tiborné fakivágási  kérelmével kapcsolatban

Juhász  Sándor: megvizsgálták  a  kérelmet,  a  Környezetvédelmi  Bizottság  sem javasolta, 
hogy ezek a fák kivágásra kerüljenek, még ha le is gallyazzák. Itt arról van szó, hogy ezek a 
lógó ágak, amik az olajfán vannak, azokat átfújja a szél hozzájuk. De ilyen alapon az összes 
ilyen fát ki kellene vágni. Javasolja a kérelem elutasítását.

Vargáné Vass Éva: itt nem arról van szó, hogy a képviselő testület engedélyezi-e a területen a 
fák  esetleges  kivágását,  mert  az  nem testületi  hatáskör,  mindössze  arról  van  szó,  hogy a 
bejelentő az önkormányzatot, mint tulajdonost kereste meg, hogy döntsön arról, mit kíván 
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tenni az ügyben.

Hornyák Balázs:  ez Monorierdőn minden háznál probléma.

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
135/2010.(IV.29. ) Kt.

 határozata 
 

Polgár Tiborné fakivágási kérelmével kapcsolatban
 

Monorierdő Község Önkormányzat Képvelő-testülete úgy dönt, hogy Polgár Tiborné kérelmét 
– miszerint a 2288/1. hrsz.-ú önkormányzati tulajdonú ingatlanon a tulajdonos önkormányzat 
a fákat vágassa ki-, elutasítja. 

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

9.Tsp.) A Fekete István Általános Iskola kérelme

Juhász Sándor: a Fekete István Általános Iskola kérelméről van szó, amiben a Fekete István 
napokat rendezték meg, és itt az autóbusz bérlése 90.000. Ft-ba került. Azt kéri az iskola, 
hogy az önkormányzat  ezt  az összeget  biztosítsa  számára  a  képviselő-testület.  Tehát  ez a 
rendezvény már meg is történt, csak nem történt meg a kifizetés. A Pénzügyi Bizottság úgy 
döntött, hogy ezt megtéríti a tartalékok terhére. 

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
136/2010.(IV.29. ) Kt.

határozata
A Fekete István Általános Iskola kérelméről

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Fekete  István  Általános  Iskola 
kérelmét  támogatja,  és  90.000,-Ft-ot  biztosít  az  autóbusz  bérlésére  az  általános  tartalék 
terhére.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző

10.Tsp.) Az Erdei Csicsergők Alapítvány kérelme

Vargáné Vass Éva: a Pénzügyi Bizottság tárgyalta ezt a kérelmet és az iskola kérelmét is és 
azt  javasolta  a  képviselő-testületnek,  hogy a  civil  szervezetek  támogatására  megállapított 
4000.000. Ft-os költségvetési előirányzatot csökkentse 200.000. Ft-tal az-az 3.800.000. Ft-ban 
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állapítsa  meg a civil  szervezetek részére felosztható keretösszeget,  a  200.000.  Ft-ot  pedig 
javasolja a bizottság, hogy a képviselő-testület a két intézmény rendelkezésére bocsássa. Az 
egyik esetben a gyermekek színház látogatásának támogatására, a másik esetben kézműves és 
angol tábor támogatására.

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
137/2010.(IV.29. ) Kt.

határozata
Erdei Csicsergők Alapítvány kérelméről

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  az  Erdei  Csicsergők  Alapítvány 
kérelmét támogatja. 

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző 

11.Tsp.) Előterjesztés Monorierdő Beton utcai szalagkorlát létesítésének ügyére

Juhász  Sándor: az  előterjesztést  a  Pénzügyi  Bizottság  tárgyalta.  Ez  egyáltalán  nem 
befolyásolja a piac bejáratának áthelyezését. Tehát ez semminek nincs útban. Itt egy ajánlat 
van  a  Közút  Kht-tól,  ő  ezt  a  munkálatot  87.000.  Ft-ért  végzi  el.  Ez  természetesen  nincs 
határidőhöz kötve,  akár halaszthatnak is.  Kéri ennek tudomásul vételét  és a későbbiekben 
dönt a testület. 

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
138/2010.(IV.29. ) Kt.

határozata
Monorierdő Beton utcai szalagkorlát létesítésének ügyéről

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Monorierdő  Beton  utcai 
szalagkorlát  létesítésének  ügyével  kapcsolatos  tájékoztatást  tudomásul  veszi,  a  fedezet 
biztosításáról későbbi időpontban dönt. 

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző

12.Tsp.)  Előterjesztés civil szervezetek támogatására

Tóth Attila: Lehet-e tudni hogy ki mennyit igényelt?

Vargáné Vass Éva: Igen, a Polgárőr Egyesület 896.000. Ft-ot, jelen pályázatban 1.100.000. 
Ft-ot az Ifjúsági Kör, a Kistemplomi Református Egyház 70.000. Ft-ot, a nyári napközis tábor 
150.000. Ft-ot,  Bogárzó közhasznú egyesület 300.000. Ft-ot, Szépkorúak nyugdíjas klubja 
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100.000. Ft-ot, Római Katolikus Egyház Közösség 100.000. Ft-ot, Őszirózsa nyugdíjas klub 
100.000. Ft-ot, Sport kör 2.000.000. Ft-ot.

Juhász Sándor: a Pénzügyi Bizottság javaslat az volt, hogy  Monorierdő KSK 2 millió Ft, 
Római Katolikus egyház 100.000. Ft, Református egyház szintén, Ifjúsági Sport kör 600.000. 
Ft, Polgárőrség 600.000. Ft, Őszirózsa Nyugdíjas Klub 100.000. Ft, Szépkorúak Nyugdíjas 
Klubja 150.000.  Ft,   Bogárzó  Egyesület  szintén  100.000.  Az óvoda,  amit  már  tárgyaltak, 
100.000. Ft, és az iskola 100.000. És 50.000. marad tartalékba.

Borbás Elvira: Ezt az 50.000. Ft-ot nem lehetne-e szétosztani a 3 nyári táborra?

Juhász Sándor: Hagyják meg későbbre tartaléknak. 

Vargáné  Vass  Éva: szükséges,  hogy  a  képviselő-testület  döntsön  arról,  hogy  a 
költségvetésben megállapított 4.000.000. Ft keretösszeget csökkenti 3.800.000. Ft-ra,  ezzel 
egyidejűleg döntés születhet a Fekete István Általános Iskola részére a kézműves és angol 
tábor lebonyolításának költségeihez történő hozzájárulásról, a Csicsergő Óvoda részére pedig 
elsősorban a hátrányos helyzetű gyermekek színházlátogatásának költségei fedezetéről.

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
139/2010.(IV.29. ) Kt.

határozata
civil szervezetek támogatására fordítható költségvetési előirányzat csökkentéséről

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  civil  szervezetek  támogatására 
megállapított  keretösszeget  200.00,-Ft-tal  csökkenti,  a  Fekete  István  Általános  Iskola 
költségvetési előirányzatát 100.000,-Ft-tal megnöveli, kizárólag a nyári kézműves- és angol 
tábor  lebonyolításának költségeivel,  továbbá  a  Csicsergő Óvod költségvetési  előirányzatát 
100.000,-Ft-tal növeli a hátrányos helyzetű gyerekek színházlátogatásának támogatásával.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
140/2010.(IV.29. ) Kt.

határozata
Civil szervezetek támogatásáról

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  civil  szervezeteket  az  alábbiak 
szerint támogatja:

- Monorierdő KSK 2 millió Ft, 
- Római Katolikus Egyház 100.000. Ft, 
- Református Egyház 100.000. Ft, 
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- Ifjúsági Sportkör 600.000. Ft, 
- Polgárőrség 600.000. Ft, 
- Őszirózsa Nyugdíjas Klub 100.000. Ft, 
- Szépkorú Nyugdíja Klub 150.000. Ft
- Bogárzó Egyesület 100.000.Ft, 
és a tartalék 50.000. Ft. 

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző

13.Tsp.) Előterjesztés fejlesztési célú hitelhez adott indikatív ajánlatokra

Juhász  Sándor: a  CIB  az  ajánlatát  megtette,  ki  is  lett  osztva,  ott  volt  az  OTP,  a 
Takarékszövetkezet  a  Budapest  Bank  nem  is  lépett  semmit,  Monor  és  Vidéke 
Takarékszövetkezet ajánlata értékelhetetlen, mert a 6%-os jegybanki alapkamattal akar hitelt 
adni. Tehát 2 van, ami közül lehet választani, az OTP és a CIB bank. Nézze át mindenki. 
Annyit még el kell mondani, hogy a Pénzügyi Bizottság döntött arról, hogy jelen pillanatban a 
ravatalozó megépítését  és  a  piacnak a  megépítését  veszik  itt  figyelembe.  A polgármesteri 
hivatal megépítéséhez az önrészt az 55 millió Ft-ról majd később, ami sürgős, az a ravatalozó 
és a piac önrészéhez a hitelfelvétel. 

Tóth Attila: Meg lehetne tudni a CIB banktól, hogy ezt az 55 millió Ft-ot mekkora kamattal 
adná?

Juhász  Sándor: javasolja,  hogy  valamilyen  döntést  most  hozzanak.  Kivel  kezdjék  el  a 
tárgyalást és hogyan.

Hornyák Balázs: De az OTP csak a magas egyesített összegnél ad alacsonyabb kamatot, a 
részrebontás esetén magasabbakat ajánl, mint a CIB bank.

Vargáné Vass Éva: Az OTP ajánlatának súlyozott átlaga 3,9%.

Hornyák Balázs: De ha külön megbontva nézik a 7 milliót, akkor 4,6. Tehát akkor járnak jól 
az OTP-nél, ha mind a 3 hitelt nála veszik fel.

Juhász Sándor: a CIB bank nem bontotta szét, tehát nem tudják pontosan. Meg kell kérni az 
ajánlatot.  Javasolja,  hogy  Tóth  Attila,  Szalai  Gábor  és  Práczki  Péter  vegyenek  részt  a 
tárgyaláson. 

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
141/2010.(IV.29. ) Kt.

határozata
Előterjesztés fejlesztési célú hitelhez adott indikatív ajánlatokról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete  felkéri Juhász Sándor polgármestert, 
hogy a  CIB Bank  és  az  OTP Bank  képviselőjével  kezdeményezzen  tárgyalást  és  ezen  a 
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tárgyaláson vegyen részt  Tóth Attila, Szalai Gábor és Práczki Péter képviselő, s a tárgyalás 
eredményét terjesszék a képviselő-testület elé. 

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző 

14.Tsp.) Tájékoztató egyéb feladatokról

Vargáné  Vass  Éva: Arról  tudja  tájékoztatni  a  képviselő-testületet,  hogy  2010.  évi 
országgyűlési képviselők választása rendkívüli esemény nélkül lezajlott. A szavazatszámláló 
bizottságok jó munkát végeztek a törvényes rendet a szavazás alatt  fenntartották.  Arról is 
sikeresen tud beszámolni, hogy a nyertes park pályázat elszámolása megtörtént, a helyszíni 
ellenőrzés véget ért,  a záró jegyzőkönyv a helyszíni ellenőrzésről semmilyen hiányosságot 
nem tárt fel. Az önkormányzatnak, a közreműködő szervezet felé a támogatási szerződésből 
eredően egyéb teljesítendő kötelezettsége nincs, kivéve azokat az indikátorokat, amelyeket a 
pályázat nyerteseként vállalt.

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
142/2010.(IV.29. ) Kt.

határozata
Tájékoztató egyéb feladatokról

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  az  egyéb  feladatokról  szóló 
tájékoztatót tudomásul veszi.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző

15.Tsp. Egyebek

Juhász Sándor: Tehát a napirendi pontoknak a végére értünk.  Meg kell tárgyalni az iskola 
pályázati  lehetőséget.  Ha  megnézik  a  pályázatot,  a  kiírást  is,  itt  gyakorlatilag  70%  a 
támogatás, nem pedig 80%. Körülbelül 25-30% volna az önrész. Ha itt a faépületről lenne 
szó, akkor azt mondaná a testületnek, hogy azonnal vágjanak bele. Így ebben lát buktatókat. 
Jó, ők elkészítik a pályázatot 80.000. Ft, de ki fogja ennek a terveit elkészíteni. Kérte a Mikó 
Úr, hogy írja le, hogy ők ezeket a munkákat elvégzik ingyen és bérmentve, de ebben itt ilyen 
nem szerepel. Ez véleménye szerint veszélyeztetné az orvosi rendelőnek a megépítését. 

Kiss Dénes László: ez komolytalan, mert a múltkor a polgármester úr kérte, hogy lépésről 
lépésre írjon le mindent, de nem ezt tette.
Amikor ő itt volt, akkor nem beszéltek róla, miután elment akkor beszélték ezt meg.

Juhász Sándor: De megkérték időközben.

Tóth Attila: Amennyiben igaz,  hogy 20%-os önrész kell,  ez a 14 millió Ft-ot ha hitelből 
finanszírozná az önkormányzat, akkor az 20 évre, ezer Ft/hó. Azt számoltam, hogy 5 millió Ft 
fűtésköltsége van az iskolának egy évben. Tehát ha a fűtés költségnek a 70 %-a megmarad 
akkor évente 1,5 millió Ft. Tehát a 20 é alatt,  ha évi 1 milliót fizetnek a hitelre, akkor is  
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nyernek fél millió Ft-ot évente ezzel a beruházással.

Juhász Sándor: A 70% nem fogja tükrözni a valóságot, mert a nagyobb részt a faépület teszi 
ki, amire ez nem mondható el.

Hornyák Balázs: Számoktól eltekintve az zavarja, hogy jöjjön ide egy konkrét árajánlattal, és 
mondja el, mit tartalmaz pontosan.

Tóth  Attila: De  elmondta,  hogy  80.000.Ft  a  pályázat  beadása,  és  még  mellé  mennyi  a 
tervezési költség.

Juhász Sándor: eddig akár mikor adtak be pályázatot, a pályázathoz biztosítani kellett az 
engedélyezési tervet, ami pénzbe kerül.

Borbás Elvira: De elmondta, hogy ennek a díjnak a 80%-a benne lesz a támogatásban, és az 
önkormányzatnak csak a 20%-ét kell fizetnie.

Bodó László:  Van 3 dolog, amit hozzá szeretne szólni. Tóth Attilának és Hornyák Balázsnak 
tökéletesen igaza van, mert nem azt adta be, amit kértek, ez nem elég. 20% az önrész és 
maximum 50 millió lehet. Felhívja az itt lévők figyelmét, hogy a beadás nem folyamatos, 
május 30-ig lehet beadni. 

Hornyák Balázs: erre azt tudja mondani, hogy ha ez 50 millió Ft, akkor miről beszélgetünk? 
Azt mondtuk, hogy 70 millió az egész kivitelezése.

Juhász Sándor: Mikó Gábortól kérnek egy tételes leírást,  addig pedig ebben a kérdésben 
nem tudnak dönteni. Ebből az időből ki fognak csúszni. Amennyiben beadja az írásos anyagot 
pár napon belül, akkor tudnak erről tárgyalni, ha nem akkor ez egy elveszett dolog.

Vargáné  Vass  Éva: A képviselő-testület  elfogadta  a  zárszámadási  rendeletet,  viszont  a 
Közlönyben   megjelenő  egyszerűsített  pénzforgalmi  jelentés  az  egyszerűsített  mérleg 
megjelenítéséről nem hoztak külön döntést, és szükséges, hogy a képviselő-testület ezt a 3 
dokumentumot elfogadja és közzé lehessen tenni.

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
143/2010.(IV.29. ) Kt.

határozata

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  felkéri  a  jegyzőt,  hogy  az  éves 
pénzforgalmi jelentés, könyvviteli mérleg, pénzmaradvány kimutatás és eredmény kimutatás 
közzétételéről gondoskodjon és az Áht. 82§-a alapján a könyvvizsgálatról készített jelentést 
2010. június 30-ig küldje meg az Állami Számvevőszéknek. 

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző

Bodó László: A településen nincsen könyvtár. A monori könyvtárból a lakosság arányában 
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18,52%-ban, legalább 15.000. kötetet át kellett volna adni. Ebben az évben volt két pályázat 
is, de mivel nincsen könyvtár, nem tudtak indulni rajtuk. Lesz szeptemberben egy 3. pályázat. 
Kérdése, hogy az iskola szabályzata hogyan lett módosítva, mert én úgy értelmezte, hogy az 
iskola könyvtára egyben a lakók könyvtára is. Ha ez így van, akkor tovább kellene lépni, hogy 
a következő pályázatokon részt tudjanak venni.

Bodó László: De ez még mindig kevés, mert egy pályázathoz ez nem elég. Szeretné, ha a 
szeptemberi pályázaton részt tudnának venni.

Borbás Elvira: Idén is megrendezésre kerül a majális, 8:00-kor kezdünk, 9 órakor kerékpár 
verseny lesz, 14 órától óvodások műsora, cirkusz és néptánc együttes jön. Kéri a hivatalt, 
hogy jelentse be a rendőrségen és a megfelelő helyeken a rendezvényt.  Szeretettel  várnak 
mindenkit.

Borbás Elvira: Még annyi, hogy segítségre van szükségük, Polgármester úr ígérte, hogy a 
közmunkások segítenek. Fűnyírás, sátor állítás.

Juhász  Sándor: A fűnyírás  elkezdődött,  holnap  be  is  fejezik.  Viszont  a  kempingben  a 
recepció épületéből is kihordtak mindent.

Több tárgy nem lévén az ülést 18:30 órakor bezárja. 

K.m.f.

Juhász Sándor
polgármester

Vargáné Vass Éva
jegyző

Dzsupin Imréné
jegyzőkönyv hitelesítő

Hornyák Balázs
jegyzőkönyv hitelesítő
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